Hiking and Camping Tips

Once you have decided on the location and the day you wish to start off on your hike, it is time to decide what to carry, how much to carry and what not to carry. Here are a few useful hiking and camping tips. 

The first and foremost priority must be given to your footwear, if you are going on a hike. Right and comfortable boots are essential to make your hiking trip a success. Depending on the location you could choose lightweight, medium or heavy weight boots. Along with the boots, pack a couple of pairs of hiking socks to avoid blisters. 

Choose a good backpack depending on the number of days you plan to hike and camp. The backpack should contain the necessary articles such as under garments (take synthetic ones if you are planning to hike and camp during winter, else go for cotton underwear), a rainwear (during rainy season), body lotions, an extra pair of hiking socks. Carry your toiletries and other essential articles. However, leave space for some foodstuffs and water. 

If camping is also included in your hiking trip, pack a good quality tent. When you choose a tent consider the size and not the color or the style. Choose a tent that has a rain fly. Also carry a tent diaper. This is laid on the floor underneath the tent to keep the tent dry, in case it rains. 

The general equipment that is to be carried for hiking and camping are water bottles, emergency kit including the first aid kit, torch lights and extra batteries, fire lighter, water purification tablets and a couple of all-purpose zip lock bags. 

If you are planning to cook using campfire, do not forget to include a knife, spoons, plate, kettle and a frying pan and couple of unbreakable mugs. Carry bottle openers, duct tape and light ropes. Compass and a signal mirror are a must. 

Whether you are going hiking or camping, you need to have an idea about the foodstuffs that have to be taken along. Plan out each meal. Carry cereals and milk powder for breakfast. Avoid meat as they are bound to get spoiled. Take tinned foods that will last long and is light on stomach. When shopping for food, check out the date of expiry. Carrying extra supply of food is a good idea because you tend to feel hungry while hiking long distance. The fresh air and the cool breeze could increase your appetite. 

If you are camping in the mountains, do not forget to pack a lightweight blanket and sweaters for the night. When you go trekking during daytime, wear a large brimmed hat to protect you from the sun. Never forget to apply sun protection creams on your face and limbs. The mountain air and sun could cause blisters. If you feel necessary, carry your sunglasses. 
Hiking and camping is fun provided you are well equipped. Keep in mind the above tips before you go on a hiking and camping trip. 

Поход и жизнь в палатке: советы.
Как только вы определились с местом и временем похода, пора решать, что и сколько с собой брать, а чего брать не стоит. Вот несколько советов, которые помогут вам организовать поход.

Отправляясь в поход, в первую очередь нужно обратить внимание на обувь. Успех пешей прогулки зависит от выбора подходящей и удобной обуви. В зависимости от местности вы можете выбрать легкие, средние или тяжелые ботинки. Вместе с ботинками захватите 2-3 пары плотных носков, чтобы уберечься от волдырей.

Выберите хороший рюкзак, учитывая предполагаемую продолжительность вашего похода. В рюкзаке должны быть такие необходимые вещи, как нижнее белье (если вы планируете отправиться в поход зимой, возьмите синтетическое белье, в других случаях белье из хлопка предпочтительнее), дождевик (во время сезона дождей), лосьоны для ухода за телом, дополнительную пару плотных носков. Не забудьте туалетные принадлежности и другие необходимые предметы. Однако оставьте место для еды и воды.

Если жить во время похода вы собираетесь в палатке, следует позаботиться о ее качестве. Выбирая палатку, обращайте внимания на ее размер, а не цвет и стиль. Выбирайте палатку с непромокаемой крышей. Также возьмите непромокаемое днище для палатки. Его стелют на пол палатки, чтобы в случае дождя внутри было сухо.

Оснащение, которое следует взять с собой, состоит из бутылок для воды, набора первой помощи, включая аптечку, фонариков с запасными батарейками, топлива для разведения костра, таблеток для очистки воды и пары универсальных сумок на молнии.

Если готовить вы собираетесь на костре, не забудьте нож, ложки, тарелку, чайник и сковородку, а также пару ударостойких чашек. Возьмите открывалки, клейкую ленту, моток веревки. Компас и сигнальное зеркало обязательны.

Идете ли вы в поход или собираетесь жить в палатке, вы должны знать, какую пищу нужно брать с собой. Спланируйте каждый прием пищи. На завтрак возьмите хлопья и сухое молоко. Мясо брать не стоит, поскольку оно может испортиться. Возьмите консервы, которых надолго хватит и которые легко усваиваются организмом. Покупая еду, проверяйте срок годности. Неплохо также захватить дополнительный запас еды, так как вы обязательно проголодаетесь во время долгого похода. Свежий воздух и прохладный ветерок могут повысить вам аппетит.

Если вы ставите палатку в горах, не забудьте позаботиться о легком одеяле и свитерах. Во время дневных долгих переходов надевайте шляпу с широкими полями для защиты от солнца. Не забудьте запастись кремом от загара для лица, рук и ног. Из-за горного воздуха и солнца могут появиться волдыри. Возьмите солнечные очки, если они вам нужны.

Если вы правильно подготовились, походы и жизнь в палатке доставят вам удовольствие. Вспомните эти советы перед тем, как отправляться в поход.

